

full explanations were needed. For his part he would be glad if there were no more Coalitions, and the Government of the country were carried on by parties. He hoped that full replies would be given, and that any papers needed to elucidate the points in the question would be forthcoming. Before sitting down he would say that when he had asked for explanations yesterday he had not intended to delay the answer to His Excellency's opening Speech, but merely to intimate that before the answer was passed, it was proper the explanations he had now asked for should be made.

Hon. Mr. Campbell said he had laboured under a misconception as to the honourable member's demands yesterday, but that the explanation that the honourable member had now made of his object was entirely correct. With regard to the position of the Hon. Mr. Rose, the late Minister of Finance, the honourable member was mistaken in assuming that he had made arrangements during last session to leave his position and accept that which he now held in a large monetary concern. It was true that proposals had been made to the Hon. Mr. Rose which, if accepted by him would have involved his relinquishment of office as the Finance Minister of the Dominion, but they had then been unconditionally declined. He was glad the honourable member had so framed his inquiries as to enable him (Hon. Mr. Campbell) to place before the Canadian public the disinterested patriotism of the late Hon. Minister of Finance, in connection with the offers alluded to. When, however, the offers had been again made to the Hon. Mr. Rose, and he had concluded to accept them, the office was placed at the disposition of the Hon. Sir A. T. Galt. Had that distinguished gentleman accepted the office, he (Hon. Mr. Campbell) conceived the public interest would have been satisfactorily subserved. It did not, however, meet that honourable gentleman's convenience to accept the office, and it was offered to Sir Francis Hincks, who had accepted it. The other changes were consequent upon the appointment of the Hon. Mr. McDougall prospectively to the office of Lieutenant Governor of the North-West Territory, when another Minister was appointed in his place. Two other seats in the Ontario section of the Ministry had for some time been vacant, and it had been deemed proper to fill them up.

Hon. Mr. Letellier de St Just—Whose fault was it that they were kept vacant?

Hon. Mr. Campbell—It was no one's fault in particular. The hon. member knew well enough that it was not always an easy matter to make such appointments, and that time was often required to enable a Government to do so

qu'elle a été résiliée. L'honorable M. Letellier de Saint-Just estime que cette question doit être élucidée davantage. Quant à lui, il serait heureux si le temps des coalitions était révolu et si le Gouvernement du pays reposait dorénavant sur les partis. Il espère qu'une réponse complète sera donnée et que tous les documents nécessaires seront présentés. Avant de reprendre son siège, il tient à dire que s'il a demandé des explications hier, ce n'était nullement dans le but de retarder l'adoption du Discours du Trône, mais plutôt pour signifier l'opportunité d'obtenir les explications demandées avant de mettre la motion aux voix.

L'honorable M. Campbell dit qu'il avait mal interprété la demande de l'honorable sénateur hier, mais qu'avec les précisions d'aujourd'hui, l'objet de la question est très clair. Quant à la situation de l'ancien ministre des Finances, l'honorable M. Rose, l'honorable sénateur a fait erreur: M. Rose n'avait pas pris de dispositions au cours de la dernière session pour quitter son poste et accepter celui qu'il occupe actuellement dans une grande entreprise financière. Il est vrai que l'honorable M. Rose a reçu des propositions qui, s'il les avait acceptées, l'auraient contraint à abandonner son portefeuille des Finances, mais il les a toutes rejetées sans réserve. L'honorable M. Campbell est heureux que la question ait été formulée de manière à lui permettre de faire connaître publiquement le patriotisme désintéressé de l'ancien ministre des Finances relativement aux offres en question. Toutefois, lorsque l'honorable M. Rose reçut de nouveau ces mêmes offres et qu'il décida de les accepter, le portefeuille des Finances fut offert à l'honorable Sir A. T. Galt. Si ce distingué gentilhomme avait accepté la charge offerte, l'honorable M. Campbell estime que l'intérêt public aurait été bien servi. Toutefois, Sir Galt ne pouvait pas alors prendre la relève et le portefeuille fut offert à Sir Francis Hincks qui l'accepta. Les autres changements furent effectués par suite de la nomination éventuelle de l'honorable M. McDougall au poste de lieutenant gouverneur des Territoires du Nord-Ouest et, à ce moment-là, un autre ministre fut invité à accepter le portefeuille laissé libre. Deux autres sièges de la section de l'Ontario avaient été vacants pendant quelque temps et il sembla que l'heure était venue de les combler.

L'honorable M. Letellier de St Just—Et à qui la faute s'ils ont été vacants pendant si longtemps?

L'honorable M. Campbell—La faute de personne en particulier. L'honorable sénateur sait très bien qu'il n'est pas toujours aisé de faire de telles nominations et qu'il faut du temps pour permettre au Gouvernement d'en venir à